
adventní čas je pro mnohé z nás tou nejhezčí dobou v roce. 
Vánoce jsou často spojeny s rodinnými tradicemi, lidé se scházejí 
se svými blízkými, aby společně oslavili a strávili čas spolu. 
Vytváření a udržování rodinných tradic posiluje pouta a vytváří tolik
důležité vzpomínky. V tomto období si lidé projevují lásku a vděčnost 
tím, že dávají dárky svým blízkým. 

Naše období v kanceláři je v současné době také štědré. I pro nás je tato doba ta nejhezčí 
a můžeme směle říci, že také rozdáváme. Vyhlašujeme výzvy, konzultujeme projekty a statečně
se pereme s pravidly a přílohami. Některé jsou pro naše žadatele takovým vánočním oříškem.
Důraz se v tomto období mimo jiné klade na ochranu životního prostředí a na opatření proti
změnám klimatu. 
A tak máme nové přílohy, nové popisy a společně se žadateli se s tím učíme pracovat. 
Pevně věříme, že i řídícím orgánům se budou naše projekty líbit tak, jako se líbí nám, protože ty
první „hasičské“ jsou již u nás schválené. 

Ani v příštím roce nezvolníme, hned v lednu bude rozhodovat o projektech Výběrová komise 
a Programový výbor. A právě oni si zaslouží velké poděkování. Jejich práce je moc důležitá a pro
celé naše území velmi přínosná a nás těší, že máme tak skvělé partnery. 

A co na závěr? Užívejte si vánoční atmosféru, vytváří pro nás pocit radosti, tepla a naděje. 

A nezapomeňte sledovat všechny naše projekty, které realizujeme. Naše webové stránky jsou
stále pro Vás plné aktualit a akcí, které se dějí.

NOVINKY Z VENKOVA
AKTUÁLNÍ INFORMACE Z MAS HRADECKÝ VENKOV

www.hradeckyvenkov.cz

Vážené čtenářky, vážení čtenáři,

JANA ŠTĚPÁNKOVÁ, VEDOUCÍ PRO REALIZACI SCLLD
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S Martinem sníh nepřijel, ale s našimi ovocnými stromky ano. I když nás počasí trochu
postrašilo, sešli jsme se v hojném počtu se skvělou náladou. ❤ Společnými silami jsme 

v sobotu 25. 11. 2023 vysázeli 52 ovocných stromků.
 

    alej se nachází v obci Hořiněves směrem na Frantov
    v aleji naleznete třešně, hrušně a jabloně

    jedná se o odrůdy: Třešeň polochrubka, Třešeň ranná srdcovka - Karešovka, 
hrušeň Erika, jabloň - Malináč holovouský a Jadernička moravská

Výsadba proběhla za podpory našich partnerů, podpořených žadatelů, obcí z území MAS a
veřejnosti z obce Hořiněves.  Výsadby se účastnili děti ze ZŠ a MŠ Hořiněves, členové SDH
Hořiněves, TJ Sokol Hořiněves a Dětské skupiny Hořiněves, partneři a zástupci obcí z MAS. 

 
Za budoucí péči o stromky děkujeme členům SDH Hořiněves. 

www.hradeckyvenkov.cz

Děkujeme všem, kteří svojí koupí podpořili výsadbu v krajině
Ing. Miloš Burianec, Ing. Jakub Erler - Naše Hospodářství, Denisa Jenčovská, Ing. Petra

Škopová, MUDr. Josef Hošek, MUDr. František Hošek, Mgr. Jaroslava Slavíková, Ing. Pavel
Tománek - Truhlářství Tománek, Jana Rejlová, František Rejl, Jana Štěpánková, Jana

Kuthanová, Eva Kalenská, Ing. Iva Hrdličková - Statek Kydlinov s.r.o., Obec Mokrovousy,
Obec Roudnice, Obec Hněvčeves, Obec Sovětice, Obec Libčany, Obec Lodín, Obec
Hořiněves, Základní a mateřská škola Hořiněves, SDH Hořiněves, Dětská skupina
Hořiněves, TJ Sokol Hořiněves, Mikroregion obcí Památkové zóny 1866, rodině

Praženicových, Mutt&Go

Hradecký venkov podpořil výsadbu za každého nejmladšího člena kolektivu MAS: Jindříšek
Drnovský, Pavlík Drnovský, Tonička Přibylová, Matýsek Srpek, Alánek Hojný, Arturek

Michek, Žofinka Michková

HISTORICKY PRVNÍ ALEJ 
MAS HRADECKÝ VENKOV
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Výsadbou nás provedl zkušený arborista 
z ARBO - Linné s.r.o., který nám představil původ
stromků, jejich stáří a vhodný způsob výsadby.
Účastníci se zapojili hned od začátku a každý se
chopil práce. Někdo sázel, jiný zatloukal kůly jako
oporu pro stromky, další vázal pletivo na ochranu
proti okusu. 
Důležitým úkolem byl také rozvoz občerstvovací
stanice.     S Horkým nápojem Sladký venkov a
výborným sladkým občerstvením z Café u
Rybiček. Během sázení se nám vystřídal podzim se
zimou a za odměnu jsme se všichni společně sešli
nad opékáním. 

www.hradeckyvenkov.cz

https://cafeurybicek.cz/
https://cafeurybicek.cz/


PODZIM A ZIMA VE ZNAMENÍ
NOVÝCH VÝZEV

www.hradeckyvenkov.cz
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Na podzim jsme vyhlásili první výzvu v programovém období 2021+ a byl to velmi úspěšný start
nové sezóny výzev. 

Díky I. výzvě z operačního programu  IROP, která
byla zaměřená na jednotky požární ochrany v
obcích jsme podpořili 4 projektové záměry.

Jedná se o nákup dopravního automobilu pro
obec Sovětice, Libotov, Hořiněves a Lochenice. 

II. výzva podporovala aktivitu Infrastruktura
základních škol ve vazbě na odborné učebny 
a učebny neúplných škol. Přijatý je jeden
projektový záměr ze ZŠ a MŠ Nechanice
zaměřený na vybavení odborné učebny v
základní škole se zaměřením na přírodní vědy 
a práci s digitálními technologiemi.

Integrovaný regionální
operační program

Projekty se momentálně chystají na předložení
Řídícímu orgánu, už v roce 2024 se můžeme
těšit na jejich realizace. 

Ani v prosinci nezahálíme. Do konce roku mohou
obce podávat své projektové záměry do III.
výzvy zaměřené na Bezpečnost v nemotorové
dopravě. Začátkem roku se tedy můžeme těšit na
hodnocení předložených projektových záměrů. 

Operační program
Technologie a aplikace pro

konkurenceschopnost

V minulých číslech jsme Vás informovali o
přípravách na nový operační program a jsme
rádi, že Vám můžeme sdělit, že od 1. 11. 2023
je spuštěn příjem projektových záměrů do        
I. výzvy v rámci tohoto operačního programu.
Příjem je otevřen až do 30. 12. 2023. 
Kdo může žádat? Každá podnikající fyzická
osoba nebo právnická osoba, která má
přidělené české IČ a je oprávněna k podnikání.
Podrobnosti k výzvě naleznete na našem webu.  

Program rozvoje venkova
Program rozvoje venkova, tak jak ho známe,
se chýlí ke konci. Díky zbytkové alokaci jsme
vyhlásili výzvu č. 10 na oblíbenou aktivitu
Rekreační funkce lesa. Ve výzvě byl přijat
projekt obce Libotov, kde má do budoucna
vzniknout krásné odpočinkové místo nejen
pro děti z místní mateřské školy. Projekt je ve  
fázi hodnocení na MAS.

A ještě stále nekončíme. V novém období se
rozloučíme s názvem Program rozvoje
venkova, jak ho znáte a nově se budete
setkávat s názvem Společná zemědělská
politika. Na jaře příštího roku se můžete těšit
na nové výzvy. 

Sledujte naše webové stránky. Připravujeme
pro žadatele výzvu na veřejná prostranství a
vzdělávání. 

https://www.hradeckyvenkov.cz/dotacni-programy/vyzvy/op-tak/1-vyzva/


NOVÁ ZELENÁ ÚSPORÁM LIGHT

www.hradeckyvenkov.cz

Od 7. 12. 2023 pozastaven příjem žádostí o dotaci.
Znovu se očekává příjem žádostí od 17. 1. 2024. 

Důvodem je vyčerpání alokace a jednání o jejím navýšení, úpravě a rozšíření okruhu žadatelů. 
Dále se ve větší míře rozšířila činnost tzv. “Energošmejdů” především, co se týká instalací systémů
pro ohřev vody. Žadatelé za dotační částku ne vždy dostali adekvátní nabídku, především se jednalo
o nízké výkony elektráren a tudíž jejich nízkou efektivitu. Mnohdy se jednalo o dodání zakázky bez
instalovaného bojleru či revize.

Při výběru firmy doporučujeme klást důraz na její nabídku. Dále přidáváme odkaz na stránky
Refsite, kde najdete aktuální reference o firmách, recenze zákazníků a informace o historii firmy. 

Konzultovat opatření, které chcete relizovat můžete i nadále s naším komunitním energetikem. 

S administrací žádosti pro Vás nebo Vaše blízké stále pomáhá naše MAS. 

Kontaktní osoba: František Rejl, tel.: 774 990 548, 
e-mail: ke@hradeckyvenkov.cz
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JAKÉ ZMĚNY SE OD LEDNA CHYSTAJÍ?

Rozšíření okruhu žadatelů nově o další skupiny:
žádat budou moci nově i rodiny pobírající přídavky na děti 
vlastníci bytů / členové bytového družstva na výměnu oken

ZATEPLENÍ - novinky
podpora na výměnu oken a vchodových dveří bytu vedoucí do exteriéru
v případě výměny oken musí být okna v minimálně 75 % ostatních bytů již vyměněna 
žadatelem může být vlastník bytu, případně člen bytového družstva užívající daný byt
jedná se o domácnost ohroženou energetickou chudobou
nově musí mít všechna okna tloušťku rámu 80 mm nebo Uw max 0,9

OHŘEV VODY  - novinky
instalace s novým bojlerem – podpora 90 000 Kč
instalace bez nového bojleru – podpora 60 000 Kč
vždy povinná ochrana proti opaření
u termického solárního systému a fotovoltaického systému došlo k úpravě podmínek a
požadavků při jejích instalaci 

https://refsite.info/?gclid=CjwKCAiA98WrBhAYEiwA2WvhOr5lAxbkDtophqRyhuaTX347pZfcETiXzQPVsHUWMB016zSdmB9arRoC750QAvD_BwE
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KOMUNITNÍ PRÁCE MAS
HRADECKÝ VENKOV
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Husovo nám. 83, 503 15 Nechanice@hradeckyvenkovksp@hradeckyvenkov.cz + 420 775 783 231

Komunitní setkání v době adventu jsou obvykle spojena s vánočními přípravami, vánoční atmosférou,
dobrým jídlem i pitím. A je tomu tak i na Hradeckém venkově. 

V našich obcích jsme se v prosinci sešli několikrát právě při adventním nebo vánočním tvoření, kde
si ženy odpočinuly a vytvořily něco pěkného do bytu pod vedením zkušené lektorky. Měly čas pro
sebe, mohly si popovídat, sdílet běžné starosti a radosti. A my jsme měli prostor zjistit, co jim v
obcích chybí, jaké další aktivity by chtěly uskutečnit a jak bychom jim v tom mohli pomoci.

Mimo adventní dílny jsme ale v podzimním období
pomáhali uspořádat i řadu jiných aktivit. Se
skupinou seniorů a seniorek se pravidelně
setkáváme v Libčanech, Osicích, Roudnici,
Stěžerách a v Hněvčevsi. Stále probíhají semináře 
o první pomoci u malých dětí, sousedská setkání
nad různými tématy, cvičení nebo workshopy.
Takových akcí jsme ve druhém pololetí trvání
projektu pomohli zrealizovat 120. Desítky klientů se
aktivit účastní opakovaně. Skupinovou nebo
jednorázovou podporu, konzultaci či pomoc jsme
poskytli už více než 600 klientům. 

Individuálně provázíme a podporujeme osoby v obtížné životní nebo sociální situaci, pomáháme
jednat s úřady, vyplnit potřebné formuláře a dokumenty nebo zajistit běžné životní potřeby. 

12. 10. 2023 - První  pomoc u malých dětí  v Libotové

13. 10. 2023 - Podzimní dí lny na Hrádku

12. 12. 2023 - Návštěva v Poniklé 6.  12. 2023 - Adventní  tvoření  
v Hořiněvsi
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KOMUNITNÍ PRÁCE MAS
HRADECKÝ VENKOV
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Husovo nám. 83, 503 15 Nechanice@hradeckyvenkovksp@hradeckyvenkov.cz + 420 775 783 231

EVA VAŠÁKOVÁ, KOORDINÁTORKA PROJEKTU
KOMUNITNÍ PRÁCE MAS HRADECKÝ VENKOV

Postupně se snažíme působit v celém území, rozšiřujeme síť našich komunitních pracovníků, s jejichž
prací se v tuto chvíli můžete potkat ve 14 obcích. Právě díky nim je škála společných aktivit tak
pestrá a počet realizací tak vysoký. A velký dík patří zástupcům jednotlivých obcí nebo spolků,
kteří komunitní aktivity podporují a s jejich realizací pomáhají. 

Máte pro nás zpětnou vazbu nebo další nápady, čemu se u vás věnovat? Máte zájem o konkrétní
aktivitu nebo podporu? 

Ozvěte se nám na tel. 775 783 231 nebo napište na e-mail: ksp@hradeckyvenkov.cz. 
A my se těšíme na další setkání s vámi!

27. 11. 2023 - Setkání  pamětníků v Hnevčevsi

12. 10. 2023 - Pravidelná setkání  v Libčanech 7. 10. 2023 - Komunitní  setkání  v Dohalicích



@MAPIIORPHK

www.hradeckyvenkov.cz

+ 420 731 516 980

ŠKOLA NENÍ ČERNOBÍLÁ

map@hradeckyvenkov.cz Horova 36/29, 500 02 Hradec Králové

MÍSTNÍ AKČNÍ PLÁN VZDĚLÁVÁNÍ III  NA ÚZEMÍ ORP  HRADEC KRÁLOVÉ
CZ.02.3.68/0.0/0.0/20_082/0023017
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Říjen ve znamení jednání školních parlamentů a samospráv

Úvodem setkání školních parlamentů byla debata zástupců z devíti škol 
z Hradce Králové a okolí s primátorkou města Pavlínou Springerovou. 
Žáci měli předem připravené otázky za svoji školu. Bylo to otevřené 
setkání, komunikativní a odpovědi byly poměrně rozsáhlé i s výzvami 
k aktivnímu života, jako velmi důležité hodnotě. Následně se žáci 
věnovali připraveným vizím své školy, inspirovali se navzájem. 
Cílem setkání bylo vytvořit prostor pro vzájemnou inspiraci a 
následně přetvořit vizi v konkrétní kroky, které mohou jednotlivé 
samosprávy na své škole udělat k naplnění svých představ o škole 
v roce 2030. 

Ve stejném čase se pedagogové oddělili a diskutovali s primátorkou 
města nad možnostmi větší aktivity žáků, bezpečností, 
angažovaností, participací dětí, podpůrnými službami pro školy, 
zapojení latinskoamerických studentů a celkově PedF UHK. 

V říjnu jsme uspořádali již druhou akci pro školní družiny. Na seminář pro vychovatele dorazilo téměř
30 pedagogů z našeho území. Program na téma právní minimum pro ně připravil PaeDr. Milan Štoček.          

Setkala se skupina vychovatelek školních družin 
a také školních asistentů

Téma Interdisciplinární spolupráce pro školní asistenty přednášela Bc. Ladislava Tichá v Galerii Artičok.    
Jedná se o první akci pro školní asistenty a již planájeme další. 



@MAPIIORPHK
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ŠKOLA NENÍ ČERNOBÍLÁ

map@hradeckyvenkov.cz Horova 36/29, 500 02 Hradec Králové

MÍSTNÍ AKČNÍ PLÁN VZDĚLÁVÁNÍ III  NA ÚZEMÍ ORP  HRADEC KRÁLOVÉ
CZ.02.3.68/0.0/0.0/20_082/0023017
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Paní Marcela Kvasničková (knihovnice ZŠ Milady Horákové) hovořila
o svých zkušenostech ve vedení školní knihovny. Inspirovala ostatní
ve výběru knih pro II. Stupeň, promluvila o pořádání čtenářských
klubů, ve kterých s dětmi pořádá např. logopedické čtení,
nedokončené pohádky apod. Ostatním účastnicím prezentovala
ukázku evidence knih v programu Bakaláři a řazení knih v 
knihovně dle žánrů a věku. Děti kvitují neformální a útulné 
prostředí knihovny – vybavení gauči, pytli. Knihovna funguje i jako
pohodové místo pro setkávání žáků mimo školní výuku.

 Návštěva ve školní knihovně ZŠ Milady Horákové v Hradci Králové

Den s myslivci

Začátkem října jsme se mohli potkat na Stříbrném rybníce. 
Stánek Hradeckého venkova nechyběl ani na velké akci, kterou každý rok pořádají Městské lesy
Hradec Králové.

MAGDALENA HOJNÁ, PROJEKTOVÁ MANAŽERKA



www.hradeckyvenkov.cz
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Spolupráce s Královéhradeckým krajem
v sociální oblasti 

Projekt rozvoje regionálního partnerství v sociální oblasti úspěšně pokračuje na území Hradeckého
venkova.

S rodiči i pedagogickými pracovníky se potkáváme na workshopech, seminářích a vzdělávání v oblasti
výchovy, poruchy attachmentu, přístupu terapeutického rodičovství. Oblíbené jsou i interaktivní
setkání nad tématem respektující a pozitivní komunikace s dítětem. Navštívili jsme rodiče a pedagogy
z mateřských a základních škol a dětských skupin v obcích Všestary, Třesovice, Libčany, Roudnice,
Lanžov.

Jak projít cestu od vzniku potíží u dítěte až ke zdárnému řešení a jak společně spojit síly je náplní
programu „interdisciplinární spolupráce jako nástroj řešení problematické situace dítěte“. Ten je
určený pro pedagogy a zástupce obcí.

Rodiče dětí a školy mohou také využívat individuální podporu a konzultace v oblasti péče o ohrožené
děti zejména se zaměřením na vztahové vazby a poruchy attachmentu i osobní konzultace ke
konkrétním situacím dětí na základních školách.

21. 11. 2023 - Zdravý atachment v Roudnici23. 11. 2023 - Respektuj ící  komunikace  v Lanžově
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Spolupráce s Královéhradeckým krajem
v sociální oblasti 

Rozvoj regionálního partnerství v sociální oblasti na území obcí Královéhradeckého kraje III 
reg. č. CZ.03.02.02/00/22\006/0000241 
http://socialnisluzby.kr-kralovehradecky.cz

KOORDINÁTOR HRADECKÉHO VENKOVA, O.P.S.: DENISA JENČOVSKÁ

V rámci projektu realizujeme i osvětové aktivity směřující k podpoře sociálního bydlení. 
Aktivity „Posílení procesu plánování sociálních služeb a podpora transformace systému péče o
ohrožené děti na území MAS Hradecký venkov“ jsou spolufinancovány Evropskou unií z
Operačního programu Zaměstnanost plus.

Pro seniory a pečující probíhají interaktivní přednášky o problematice Alzheimerovy choroby
včetně  praktických rad pro udržování kognitivních funkcí v domácnosti nebo nácviku aktivit
rozvíjejících logické myšlení, posilujících paměť a koncentraci. Lektorka učí technikám, které
seniorům mohou pomoci v každodenním životě pro trénink krátkodobé, ale i dlouhodobé paměti.
Nácvik aktivit zvyšuje také jistotu seniorů při běžných denních činnostech. Se seniory jsme se již
potkali v Libotově, Velkém Vřešťově, Hořiněvsi, Roudnici i ve Smiřicích. V příštím roce jsou
plánována setkání také v Nechanicích a na Dolním Přímu.

14. 10. 2023 - Jak si  udržet duševní  
kondici  v Hořiněvesi

14. 10. 2023 - Jak si  udržet duševní  
kondici  v Hořiněvesi

14. 12. 2023 - Předvánoční setkání  seniorů ve Dvoraně
aneb jak podpořit  duševní  kondici  -  Smiřice

https://socialnisluzby.kr-kralovehradecky.cz/
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Během podzimních měsíců se nám povedlo podat žádosti o dotaci pro 
3 obce na fotovoltaickou elektrárnu na obecní budovy. Stěžery mají již 
zrealizováno a na budově CIS je instalována elektrárna o výkonu 
10,66 kWp s bateriemi o kapacitě 10,24 kWp. V ostatních obcích zatím 
probíhá výběr  firmy, či příprava na realizaci, která by měla proběhnout 
v příštím roce. Výrobny by měly obci ušetřit výdaje na energie.

www.hradeckyvenkov.cz

Komunitní energetika 
na venkově

FRANTIŠEK REJL,  KOMUNITNÍ ENERGETIK

V programu Nová zelená úsporám ,,light“ jsme pro
občany území Hradeckého venkova administrovali
více než 300 žádostí, za které bylo žadatelům
vyplaceno přes 32 milionů korun.

Přeji příjemné prožití vánočních svátků, klid, pohodu a štěstí. 
Malé změny v chování a výběru produktů mohou mít pozitivní vliv na váš energetický otisk během
vánočních svátků. 
Šetření energie přináší nejen ekonomické výhody, ale také přispívá k ochraně životního prostředí.

Energetická konference a příklady dobré praxe v obcích

Suma sumárum

Začátkem listopadu se uskutečnila Energetická konference na obecním
úřadě ve Stěžerách určená pro zástupce obcí našeho regionu a partnery
MAS. V rámci konference jsme se podívali na fotovoltaickou elektrárnu
umístěnou na budově Centra integrovaných služeb, jejíž výstavbu a
fungování nám představil místostarosta obce – pan Klouček.

První žádosti o dotaci na obecní budovy



www.hradeckyvenkov.cz

+ 420 720 988 767mas@hradeckyvenkov.cz @hradeckyvenkov Husovo nám. 83, 503 15 Nechanice
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